

[View this email in your browser](#)

Monheim Triennale

~~July 1st - 5th 2020~~ July 1st - 4th 2021

Please scroll down for the English Version

Marcus Schmickler & the Speed of Sound

Sowas hat es im [virtuellen Konzertraum](#) der Monheim Triennale bisher noch nicht gegeben: Am Dienstag hielt Komponist und Soundkünstler [Marcus Schmickler](#) live eine Online-Performance aus seinem [elektroakustischen Studio](#) ab. Im Vorhinein empfahl er, sich auf mehreren Geräten gleichzeitig während des Streams einzuloggen. Durch die unvermeidlichen Latenzen beim Streaming gab es so die Möglichkeit für den Zuschauenden, einen besonderer Raumklang zu kreieren. Beim anschließenden Gespräch mit „[Improviser in Residence](#)“ Achim Tang, wurde unter anderem über Sonifikation, also die Darstellung von Daten in Klängen, und Schmicklers Performance für den Eröffnungsabend der Monheim Triennale gesprochen. Unter dem Titel „Entwurf einer Rheinlandschaft“ möchte der Komponist ein Open-Air-Konzert auf beiden Seiten des Rheins inszenieren, bei dem auch das Thema Distanz eine große Rollen spielen wird: „If you send sound across the river, which is something like between 300 and 400 meters then it takes a second only for the sound to cross the river because the speed of sound is 340 m/s [...] these are of course musical challenges [...]“, so Schmickler. Neugierig geworden? Weiteres Videomaterial zum Eröffnungsabend gibt es auf dem [YouTube Channel](#) der Monheim Triennale.



Radio, what's new?

Triennale Künstlerin [Jennifer Walshe](#) hat für [Dublin Digital Radio](#) eine einstündige Show kreiert, die [hier](#) nachgehört werden kann – sehr empfehlenswert! Auch das soziokulturelle Zentrum [Sojus 7](#) nutzt das Radio als Medium und lädt mit seinem neuen Radiosender [Radio Rakete](#) zum [mitmachen](#) ein. Achim Tang nutzt diese Möglichkeit und setzt seine Erzählreihe „Haben Sie schon gehört?“, bei der er Einblicke in die Idee der Monheim Triennale ermöglicht, als Radiosendung fort: Immer Mittwochs, nur live, um 19 Uhr. Wer bis dahin nicht warten kann, am Dienstag wird es wieder eine Live-Session mit einem/einer unserer Triennale Künstler/-innen geben. Seid gespannt!

Monheim Triennale

~~July 1st - 5th 2020~~ July 1st - 4th 2021

Marcus Schmickler & the Speed of Sound

Something like this had never been done before in the [virtual concert space](#) by the Monheim Triennale: On Tuesday, composer and sound artist [Marcus Schmickler](#) delivered an online performance live from his [electroacoustic studio](#). In the run-up, he recommended to log in on several devices simultaneously during the stream. Due to the inevitable latencies during streaming, the audience had the opportunity to create a unique spatial sound. During the subsequent talk with '[Improviser in Residence](#)' Achim Tang, the two of them talked about sonification, i.e. the representation of data in sounds, as well as Schmickler's performance at the opening night of the Monheim Triennale in 2021. Titled 'Entwurf einer Rheinlandschaft' (Draft of a Rhine Landscape) this composition will be staged as an open-air concert on both sides of the river Rhine. The theme of distance also plays a major role: 'If you send sound across the river, which is something like between 300 and 400 meters wide then it takes a second only for the sound to cross the river because the speed of sound is 340 m/s [...] these are of course musical challenges [...] ', comments Schmickler. Curious? More video material about the opening night is available at the Monheim Triennale [YouTube Channel](#).



Radio, what's new?

Triennale artist [Jennifer Walshe](#) has created a one-hour show for [Dublin Digital Radio](#), which you can listen to [here](#). Highly recommended! The socio-cultural centre [Sojus 7](#) also uses the radio as its medium and invites you [to tune into](#) their new radio station [Radio Rakete](#). Achim Tang makes use of this opportunity and continues his narrative series 'Have you heard?' with insights about the idea behind the Monheim Triennale as a radio show: Every Wednesday, live only, at 7 pm. If you can't wait until then, there will be another live session with one of our Triennale artists on Tuesday. Tune in and check it out!



Copyright © 2020 Monheim Triennale, All rights reserved.

Want to change how you receive these emails? You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).

